东南大学 2022 年国际暑期学校项目介绍 Introduction of SEU 2022 International Summer School Program

项目主题

Theme

医学生临床能力提升项目

Clinical Capability Improvement Project for Medical Students

项目概述

Overview

针对医学生临床能力培养的需求,本项目通过通用临床技能、文献阅读训练、见习实习 等内容设计,提升学生的国际化视野和胜任能力。本项目在面向本专业学生开设的同时,向 境外合作高校的国际学生开放。

本项目是由东南大学医学院组织,通过开设医学文献精读与写作、基本急救技能、护理学技能、临床见习、实习,医学前沿进展报告等不同形式的课程,培养学生临床思维与技能操作学习兴趣及基本的科学研究能力。课程均包括理论讲解、经典病例分析,技能操作实践。由院内有长期海外学习和工作经历的老师为主授课,邀请海外相关领域知名专家讲座。本项目共开设6门课程,项目实施时间为连续4周。

In response to the needs of cultivating medical students' clinical capabilities, this program enhances students' international vision and competence through courses such as general clinical skills, literature reading training, and internships. This program is open to international students from overseas partner universities while opening to clinical medicine students of our school.

This project is organized by the School of Medicine of Southeast University. It offers courses in different forms, such as Reading and Review of Medical Literature, Basic first aid medicine skills, Clinical nursing skills, clinical practice, clinical internship, Extracurricular Medicine Frontier Lectures, aims to cultivate students' interest in clinical thinking and skill operation, as well as their basic scientific research ability. The courses include theoretical explanation, classic case analysis, and clinical skill practice. The lectures are given by teachers with long-term overseas study and work experience, and well-known international experts in related fields. A total of 6 courses are offered in this project, and the project implementation duration is 4 weeks.

日程安排(暂定)

Schedule (Draft)

课程

- 1、医学文献精读与综述 32 课时/2 学分
- 2、基本急救技能 24 课时/0.5 学分
- 3、护理学技能Ⅱ 16课时/0.5学分
- 4、临床见习 4周/1学分
- 5、临床实习 4周/2学分
- 6、课外研学讲座 2场/1学分

Courses:

1. Reading and Review of Medical Literature 32 hours/2 credits

- 2. Basic first aid medicine skills 24 hours/0.5 credit
- 3. Clinical Nursing Skills II 16 hours/0.5 credit
- 4. Clinical practice 4 weeks/1 credit
- 5. Clinical Internship 4 weeks / 2 credits
- 6. Extracurricular Medicine Frontier Lectures 2 sessions/1 credit

时间: 2022.8.8-2022.9.4 Time: 2022.8.8-2022.9.4

地点:南京市鼓楼区东南大学丁家桥校区

Place: Southeast University (Dingjiaqiao campus), Gulou, Nanjing

计划招生人数

Number of Participants

校内学生 200 名,国际学生 30 名

200 SEU students; 30 international students

申请要求

Application Requirements

推荐临床医学、医学影像学、护理学等专业本科生和研究生线上观摩学习,年级不限。

Online observation and study are recommended for undergraduates and postgraduates students majoring in clinical medicine, medical imaging, and nursing, regardless of grade.

申请截止时间

Application Deadline

2022.6.30

主办/承办单位

Host & Organizer

东南大学 医学院

School of Medicine

Southeast University

联系人及联系方式

Contact Information

魏老师 邮箱: weilaiseu@126.com Ms. Wei Email: weilaiseu@126.com